



## MARTHA BILLES

**Business**

**Affaires**

Martha Billes is the daughter of A.J. Billes, the co-founder of Canadian Tire Corporation. She is now CEO of the company, and owns the majority of Canadian Tire's voting shares. She is listed as one of Canada's wealthiest and most powerful businesswomen, running one of Canada's most well-known and respected corporations. Initially, she was a teacher in Toronto and Ottawa, but turned her energies to business, moving to Calgary in 1978. In 1980 she joined the board of Canadian Tire and in 1983, she and her two brothers acquired control of the company. In 1997 Martha bought out her brothers to become the sole controlling shareholder.

She is the founder of Canadian Tire Jumpstart Charities, a nationwide foundation dedicated to providing access to sport and activities to disadvantaged young people across Canada. Her civic activities extend widely. Past service includes the board of the Sunnybrook Foundation, the dean's advisory boards of Auburn University Social Services Faculty and the Ryerson University Faculty of Business. She was a trustee of the Calgary Women's Shelter Endowment Fund and a director of the Toronto Organizing Committee of the 2015 Pan American Games. In 2017 Martha was appointed Chancellor of the University of Guelph, the first U of G graduate to be named chancellor of the University.

*Materials used in this necklace, for the most part, have come from Canadian Tire—the drill, cable and the Cash Bonus Coupons. The triangular corporate logo is represented by the pyramid, which also conveys the large and stable corporation.*

sterling silver, 14K gold, lapis lazuli, paper (Canadian Tire 'money'), steel drill bit, steel cable.

Martha Billes est la fille de A.J. Billes, cofondateur de la Société Canadian Tire. Elle est maintenant chef de la direction de la société et détient la majorité des actions avec droit de vote. Elle figure sur la liste des femmes d'affaires les plus riches et les plus puissantes du Canada, dirigeant l'une des sociétés les plus connues et respectées au pays. Au départ, elle était enseignante à Toronto et à Ottawa, mais elle a dirigé ses énergies vers les affaires, déménageant à Calgary en 1978. En 1980, elle s'est jointe au conseil d'administration de Canadian Tire et en 1983, elle et ses deux frères ont acquis le contrôle de l'entreprise. En 1997, Martha a racheté les actions de ses frères pour devenir l'unique actionnaire majoritaire.

Elle est la fondatrice de Canadian Tire Jumpstart Charities, une fondation nationale vouée à fournir un accès au sport et aux activités pour jeunes défavorisés de tout le Canada. Ses activités civiques s'étendent largement. Ses services antérieurs comprennent le conseil d'administration de la Sunnybrook Foundation, le conseil consultatif des doyens de la faculté des sciences sociales de l'Université Auburn et la faculté d'administration de l'Université Ryerson. Elle a été administratrice du Calgary Women's Shelter Endowment Fund et administratrice du comité d'organisation des Jeux panaméricains de 2015 à Toronto. En 2017, Martha a été nommée chancelière de l'University of Guelph, la première diplômée de la U of G à être nommée chancelière de cette université.

*Les matériaux utilisés dans ce collier proviennent, pour la plupart, de Canadian Tire - la perceuse, le câble et les coupons bonis en espèces. Le logo d'entreprise triangulaire est représenté par la pyramide, qui véhicule également la stabilité de cette grande entreprise.*

argent sterling, or 14 carats, lapis-lazuli, papier («monnaie» Canadian Tire), foret en acier, câble en acier.